
 

                                                                                       

 

 
 
Skikrinsstyret @ 
 
          
Sakshand.: YT/IF Dato: 09.11.2016 Arkivk.: styret/møter/protokoll/15-17 
 
 
 
 
 
Stad:   Skei, Thon Jølster Hotell 
 
Tidspunkt:  Måndag 07. november 2016, kl. 17.00-17.45 
 
Sakliste: 
 
REFERATSAKER 
Sak 88 15-17  Godkjenning av innkalling og sakliste 
 
 
ORIENTERINGSSAKER 
Sak 89 15-17  Orientering om «Sundby-saken», «Astma-saken» og  
    «Johaug-saken» 
Sak 90 15-17  Ski i Skulen 2017 
 
 

 
 
TIL STADES:  Inge Fænn, Finn Årdal, Hallvard Nygård, Reidun Hegrenes, Arthur 
    Hegrenes, Gunnar Fannemel og Yngve Thorsen (adm.) 
 
FORFALL: Atle Hamar 
 
MERKNADER: Møtet vart avvikla i framkant av Sogn og Fjordane Skikrins sitt Haustmøte, 

 07. desember 2016. Haustmøtet samla nærare 70 deltakarar frå 
medlemslaga. 

 
REFERENT:  Yngve Thorsen 
 
 

 
REFERATSAKER 
Sak 88 15-17  Godkjenning av innkalling og sakliste 
    Bakgrunn 
   Innkalling og sakliste er utsendt på førehand. 
 
   VEDTAK 
    Skikrinsstyret godkjenner innkalling og sakliste. 
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ORIENTERINGSSAKER 
Sak 89 15-17  Orientering om «Sundby-saken», «Astma-saken» og  
    «Johaug-saken» 
   Bakgrunn 
    Med bakgrunn i Norges Skiforbund sitt Haustmøte orienterte leiar i 
    skikrinsstyret om skiforbundet si handsaming av ”Sundby-saken”, ”Astma- 
    saken og ”Johaug-saken”. 
 
    Styreleiar orienterte på følgjande punkt: 
 
    Frå sommaren 2016 og fram til no har det vore eit enormt fokus på dei tre 
    nemnde sakene. 
 

I ”Sundby-saken” har det blitt stilt spørsmål kring Norges Skiforbund sin 
openheit i saka, erstaning av pengepremiar og påfølgjande kostnader for 
Norges Skiforbund.  
 
”Astma-saken” handlar i praksis om behandling av luftvegar i norsk 
toppidrett generelt, og norsk langrenn spesielt. Det er sett ned eit eksternt 
granskingsutvalg som m.a. skal vurdere; 
 
- praksis i norsk langrenn  
- medisinering av friske utøvarar – også løparar på juniornivå 
- ophenheit 
- etikk og moral 
 
I samband med ”Johaug-saken” er det frå skiforbundet si side sett i verk sju 
strakstiltak som omhandlar; helseteam, rutinar og kontroll.  
 
Johaug er er p.t. ikkje dømt, men det er sett i verk ein 2 mnd. suspensjon av 
utøvaren. 
 
Alle tre sakene påverkar omdømet til Norges Skiforbund negativt  
 
VEDTAK 
Skikrinsstyret tek saka til orientering. 

 
Sak 90 15-17  Ski i Skulen 2017 
   Bakgrunn 

Adm. sjef har i sommar og haust arbeida med reforhandling av 
utviklingsavtalen med Sogn og Fjordane Fylkeskommune. I samband med 
den siste tilbakemeldinga frå fylkeskommunen (d.s. 03. november),  fekk ein 
melding om å kontakte Sogn og Fjordane idrettskrins i den vidare 
forhandlingsprosessen.  
 
Skikrinsen v/ adm. sjef har etter dette kontakta idrettskrinsen v/ org. sjef der 
ein m.a. har bedt om å få ei oppdatering på idrettskrinsen sine prosessar i 
høve fylkeskommunen. 
 
Idrettskrinsen har på side signalisert at fylkeskommunen heretter ynskjer å 
inngå ein felles utviklingsavtale med idretten i fylket.  



 

                                                                                       

 

 
Det vil m.a. seie at skikrinsen ikkje lenger er i direkte forhandlingsposisjon 
ovanfor fylkeskommunen. 
 
Målet til idrettskrinsen er komme i mål med ein utviklingsavtale, før 
fylkeskommunen sitt budsjett for 2017 skal handsamast 10. desember 2016. 
 
Formelt er det svært beklageleg at fylkeskommunen og idrettskrinsen ikkje 
har orientert skikrinsen om framdrifta i desse prosessane, slik at ein på eit 
tidlegare tidspunkt kunne starta arbeidet med alternativ finansiering av 
nemnde prosjekt. 
 
Å organisere prosjektet ”Ski i Skulen” er ein relativt omfattande prosess, 
prosjektet også legg budsjettmessige føringar for skikrinsen. 
 
Dette krev m.a. at skikrinsen må tidleg ut med informasjon til aktuelle 
skular, idrettslag, trenarar m.m. 
 
Skulane skal på si side organisere plass til opplegget i respektive timeplanar, 
og ikkje minst organisere transporten til/ frå skianlegga. 
M.a.o. er skikrinsen no langt på etterskot i høve denne organiseringa - ein 
veit heller ikkje om ein har dei nødvendige økonomiske midlane til å setje i 
gang prosjektet kommande vinter. 

 
Skikrinsen har samarbeida med fylkeskommunen om prosjektet «Ski i 
Skulen» sidan 2009. 

 
Fylkeskommunen har gjennom desse åra stått for basisfinansieringa av 
prosjektet, med eit aktivitetstilskot på kr. 100 000,- pr. år. 
I tillegg er prosjektet delfinanisert gjennom gåvemidlar frå 
Sparebankstiftinga, post-3 midlar frå skiforbundet samt eigne avsette midlar 
til føremålet. 
  
Om avtalen med fylkeskommunen forsvinn, vil det medføre langt dårlegare 
økonomiske rammevilkår i høve gjennomføring av prosjektet, og det vil i 
beste fall føre til ein relativt stor reduksjon av tal skular som kan ta del i 
opplegget.  
  
Frå oppstarten i 2009 har ca. 4 500 elevar (på mellomsteget) teke del i 
prosjektet. 
 
Skulane som deltek i prosjektet får tilbod om ei ski-økt pr. veke à to timar, 
over ein periode på 6-8 veker (januar – mars). 
  
Målsetjinga med prosjektet har vore å; 
 
- skape ei god skiopplæring i grunnskulen, der skiglede i snø er eit sentralt 

moment. 
- bidra til auka fysisk aktivitet blant born og ungdom gjennom aktivitet 

vinterstid 
  



 

                                                                                       

 

Prosjektet er såleis eit godt tiltak innanfor førebyggjande folkehelsearbeid, og 
vi er spesielt godt nøgde med ringverknadane tiltaket har når ein gjennom 
prosjektet klarar å skape meir aktivitet i mange familiar vinterstid, ikkje 
berre hjå den enkelte elev. 
  
Skikrinsen ser vidare på prosjektet som ein viktig del av det pågåande 
folkehelsearbeidet i fylket knytt opp mot ny folkehelselov og gjeldande 
regional politikk.  
 
Skikrinsen ser det som spesielt viktig at eit slikt prosjekt vert gjennomført i 
skuleverket, som gjev tilbodet til alle elevane uavhengig av foreldra sin 
sosioøkonomiske status. Prosjektet kan difor bidra til å jamne ut sosiale 
skilnader innan helse. 

 
   VEDTAK 
   Skikrinsstyret tek saka til orientering, og gjev gjer vidare vedtak 
    om at leiar i Skikrinsstyret følgjer opp den vidare prosessen med 
    idrettskrinsen saman med adm. sjef. 
 
 
Med venleg helsing 
Sogn og Fjordane Skikrins 
 
Inge Fænn (s)       Yngve Thorsen (s) 
Leiar        Adm. sjef 


